
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Zając 

na 43. posiedzeniu Senatu 

w dniu 13 listopada 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Ministerstwo Zdrowia opublikowało i przedstawiło do konsultacji zewnętrznych projekt rozporządzenia w 

sprawie wykazu wyrobów medycznych wydawanych na zlecenie. Projekt ten ma zastąpić dotychczasowe 

rozporządzenie ministra zdrowia z dnia 29 sierpnia 2009 r. w sprawie świadczeń gwarantowanych z zakresu 
zaopatrzenia w wyroby medyczne będące przedmiotami ortopedycznymi oraz środki pomocnicze, które okre-

śla katalog wyrobów medycznych przysługujących świadczeniobiorcom w ramach świadczeń opieki zdro-

wotnej, refundowane przez NFZ. 
W przedstawionym projekcie resort zdrowia zaproponował między innymi zmiany limitów finansowania 

wyrobów medycznych. W większości przypadków zostały one zwiększone, jednak w przypadku limitu finan-

sowania ortez limit ten został obniżony. W katalogu protez kończyn dolnych zostały wprowadzone nowe 
pozycje. Wyodrębnione zostały wyroby medyczne, w przypadku których kontynuacja zaopatrzenia może 

odbywać się na zlecenie pielęgniarki lub położnej. 

W związku z tym proszę o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy ministerstwo planuje sporządzić, wzorem listy leków refundowanych, listę przedmiotów ortope-
dycznych i środków pomocniczych, co zapewni kontrolę jakości wyrobów medycznych? 

2. Czym podyktowane jest tak radykalne zmniejszenie w przypadku refundacji ortez? Dotychczas w przy-

padku kończyn górnych refundacją objęte są pięćdziesiąt dwie pozycje, a zgodnie z projektem rozporządze-
nia ma ich być pięć, zaś jeśli chodzi o kończyny dolne, to zamiast sześćdziesięciu dwóch pozycji ma być 

tylko osiem. 

Z poważaniem 

Alicja Zając 
 

 

 
 




